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1. B. Godkendelse af referat  

Slet JMRs personlige kommentarer i bilag til referat. 

 

2. O. Meddelelser 

Opfølgning på sidste møde 
• Afgørelse vedr. eksamensklage over speciale er anket. Stig Taps og Johannes Hansen (tidligere 

næstformand) er indstillet til ankenævn. 
• Digital eksamen indføres på SES fra vintereksamen 2015/16.  
• Inaktive studerende: Fakultet fandt 84, hvoraf har 67 har fået brev om udskrivning.  

o 40 i København, 26 i Aalborg og 1 i Esbjerg 
• Studerende med manglende dispensationer 

o Liste med 17 studerende modtaget fra fakultetet, studienævnet har rykket dem. 
o To har fået dispensation, to skal behandles i dag 

• Karriere og studiedag til januar, både repræsentant for både GBE og MP 
• Captia sag 2015-601-32129: Dispensation blev afslået da mailen om for sen tilmelding ikke vedrørte 

en af de eksaminer hun var udeblevet fra men derimod en eksamen hun ikke var berettiget til at 
deltage i og heller ikke tilmeldt. 

• En af de andre studerende der fik afslag har klaget til fakultetet men er endnu ikke blevet sendt til 
studienævnet til genbehandling. 

 
Studieordninger 

Tilstede: Jens H. Andreasen, Rikke Vestergaard Matthiesen (gik 15.44), Stig B. Taps (gik 14.24), 
Thomas Ditlev Brunø (gik 14.30), Jens Chr. M. Rauhe, Vincent Tømmerby Harpøth, Christopher 
Ketelsen, Louise Jensen, Thomas Pank Roulund 
Afbud: Katrine Vestergaard Jacobsen, Dmitrij Slepniov   
Referent: Lea Fransson Thiesen 
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• Tilretning af kursustitler i flere studieordninger da et kursus skal have samme navn i alle 
studieordninger, der indeholder det pågældende kursus 

• Censur er rettet til på Cand. Tech. i København så de passer med Cand. polyt. af planlægningshensyn 
• Kursustitler ændret på Cand. Tech. i København da disse ikke samlæses med Cand. Polyt. 
• Diskussion af ikrafttrædelse for forskellige semestre i forhold til Maskin og Produktion. Der er ansøgt 

om at den nye studieordning skal gælde for 1. og 3. semester fra E2016. Samme med Cand. Tech. i 
Produktion, som træder i kraft fra f2016, muligvis. 

 
Opfølgning SES fokuspunkter – survey exact og semesterevaluering F2015  

• JMR har talt med OIM København. En stor del af problemerne skyldtes planlægning og information 
hvilket der arbejdes med, bl.a. ved at lave en anden opgave fordeling blandt TAP/VIP. Samtidig er der 
nu færre studerende, som vil medvirke mere tid til planlægning og information. 

• JMR har talt med Anders Schmidt om adgangen til laboratorier i Esbjerg og problemerne skyldes her 
nybygning/opbygning/flytning, så det skulle meget gerne snart være på plads.  

 
Møde med rektor 

• Institutionsakkreditering: Rektor havde god fornemmelse af forløbet, men man har tidligere taget 
fejl. 

• Optag har ramt et nogenlunde stabilt leje hvor AAU ikke længere vokser uhæmmet, pt. 43 BA og 51 
KA med adgangsbegrænsning. 

• Lokal ledelse i København med campusleder og lokalt forankrede ledelsesrepræsentanter i samme 
stil som man har i Esbjerg. 

• Finanslovsforslag: AAU modtager 16 % af uddannelsestilskuddet men står for 21 % af besparelsen 
hvilket skyldes at der skæres i færdiggørelsesbonus. Gennemførelsestid på AAU er normtid +1,6 mdr., 
på KU er normtiden + 16 måneder. 

• Der skal findes en ny formand for bestyrelsen.  
 
Øvrigt nyt 

• Den udmeldte dimensionering fastholdes og nye er kommet til, primært på HUM og SAMF 
uddannelser. 

• Koordinatorbeskrivelser og semestergruppemødereferat/evalueringsskabelon: Ingen kommentarer 
ud over fra RVM/Peder Søberg. JMR sender videre til skolen. 

• Genakkreditering af cand.polyt. i København er startet op. Der er endnu ikke kommet brev fra AI. 
Fakultetet har en god ide om hvad der skal svares på fra andre betingede godkendelser. Der er fulgt 
op på de problemer der var og det kan dokumenteres at den handlingsplan der blev lavet også er 
blevet fulgt. 

• I forbindelse med oprydning i de studerende skriver fakultetet også studerende ud der ikke har fået 
en bedømmelse på alle aktiviter på første studieår. 

o Det blev gjort på en meget uprofessionel måde, hvilket JMR har talt med eksamenskontoret 
om. 

• Indledende møde med NOVO om samarbejde med dekanen, Henrik Brohus og Peter Nielsen. Der er 
opfølgende møde i Kalundborg den 27. november. 

• Uheldig oplevelse med censor i forbindelse med diplompraktikeksamen der viste sig at være en 
utilfreds kunde. 

• Diplomeksamen der tog 2:40 hvilket er langt mere end tilladt (1 time), særligt et problem da den 
studerende har ADHD. 

• Information til de studerende om studienævnets arbejde gennem de studerendes facebook-grupper: 
LFT: Det er nok bedst at gøre det via student mail eller moodle, så kun verificerede AAUer kan se 
information. 

• I forbindelse med gennemgang af frafaldstruede studerende blev der fundet flere studerende der 
ikke er styr på i København i forhold til tilmelding/aflevering/specialekontrakt, ca. 12-15 stykker. 

• Evaluering af STADS-DANS for SES. 
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3. D. B. Særlige studentersager 
Captia 2015-601-33314: Får 4. gangs forsøg grundet sygdom. Skal have lavet plan for resten af 
studiet når han raskmeldes. Skal henvende sig til SN inden han starter igen for at få aftalt plan. 
Captia 2015-601-33312: 5. gangs forsøg, GMT. Mangler ikke andet end GMT. Har haft diverse 
familiære uforudsete, problemer over sommeren og burde have meldt fra til sit 4. forsøg. Får 
dispensation. 
 
4. O. D. Behandling af Studienævnsrapport og nøgletal 2015 
Optag: Lavt optag på BA MP i 2015, mange vælger den tilsvarende diplom i stedet. SN ser 
udfordringerne i forhold til at BAen skal være fødekæde til de 4 tilhørende MP kandidatuddannelser. 
Måske skifter nogen diplomer til BA. Der arbejdes med flere tiltag for at tiltrække studerende til MP, 
bl.a. kontakt med tekniske gymnasier mv. 
Højt optag på BA GBE. Der er derfor ansøgt om adgangsbegrænsning så de administrative og 
undervisningsmæssige ressourcer kan følge med. 
SN behandlede JMRs kommentarer for de øvrige uddannelser, input og kommentarer blev medtaget i 
studienævnets endelige nøgletalsvurdering som findes på følgende Captia sagsnummer 2015-412-
00369. 
VT diskuterer om man kan/ vil tiltrække fra BA i Robotics.  
Forretningsinnovation: Fakultet hævede den foreslåede adgangsbegrænsning fra fagmiljø på 30 til 40 
– JMR forespørger om der følger tilsvarende ressourcer med. 
Frafald: Der er ikke de store data at arbejde med i forhold til hvorfor de studerende falder fra. 
Manglende afklarethed, studieegnethed mv. er nok sandsynlige forklaringer. 
Gennemførelsesprocent: Højt frafald giver lavere gennemførelsesprocent. Få studerende på en 
retning gør at bare 1-2 studerende der falder fra giver stor frafaldsprocent. 
Effektivitet: JMR er i tvivl om hvordan disse opgøres, studentertallet passer ikke med noget. RVM: 
STÅ per fuldtidsstuderende bør kunne opgøres i årgange også – der er eksempelvis forskel på 
produktionen 1.-2. semester og 3.-4. semester grundet frafald. 
Ledighed: Efter 6 måneder er der enkelte der ligger højt, ser godt ud på langt de fleste efter 4 

kvartaler. 

 

5. O. D. Orientering om frafaldstruede studerende E2015 

2015/2014   Aal/CPH/ESB  Mail 2015/2014 
Studerende: 1056/1015 597/360/99  46 
Blå: 70/13  27/42/1  (67) 
Rød: 83/105  26/50/7  17/45 
Gul: 46/41  36/7/3  29/31 
 
Mails udsendes i de kommende dage. 
 

6. O. D. Behandling af årsrapport for Censorkorpset for ingeniøruddannelserne og de tekniske 
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diplomuddannelser (se rapport på www.censornet.dk)  
Overordnet tilfredshed. Generelt tilfredshed med gruppeprøver, men dog ønske om lidt mere 
eksamens / vurderingstid til den enkelte studerende. Kursusbeskrivelser kan være mangelfulde / ikke 
oplyste, hvilket kan gøre karaktergivning svær. Nogen censorer efterspørger vejledning til hvordan 
gruppedelen skal vægtes i forhold til den individuelle del. Konklusion fra censorformandskabet: 
Gentagen censur er ok, men gensidig censur er ikke. Hvad er karenstiden for gensidig censur? JMR 
forespørger SES på det kommende studierådsmøde. 
 

7. D. Forslag til kommende punkter 

Ingen. 

 

8. D. Eventuelt 

Julefrokost forslag: TOA: Papegøjehaven. 

 

 
B – beslutningspunkt 
D – diskussionspunkt 
O – orienteringspunkt 
 
 
 
 

http://www.censornet.dk/
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